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REDACTIONEEL

Lieve Veefokkers,

Inmiddels is het hartje zomer, maar de opstart van het warme, zonnige weer 
was dit jaar wat stroef. De maand juni was ontzettend nat, wat het af en toe 
lastig maakte voor de boeren om te kuilen of voor de koeien om te weiden. 
Wellicht heeft menig Koeieletters-lezer de vorige editie daarom binnen, 
verscholen voor de regen, gelezen. Hopelijk kunnen we deze editie op het 
terrasje in de zon lezen!
Waar het ook niet bepaald ‘fluimig’ weer was, was Zweden, de locatie van de 
Buitenlandexcursie voor dit jaar. In april van dit jaar gingen zestig enthou-
siaste Veefokkers in de bus naar Zweden. Een paar van hen vertellen in deze 
editie over de activiteiten van die week! Ook is dit bij uitstek de kans voor 
de BLE-strijders om weer herinneringen op te doen aan de gezellige en leer- 
zame tijd in Zweden.
Daarnaast zijn er ook weer een hoop lezingen en excursies georganiseerd. 
Vergeet bovendien de vaste rubrieken niet! Zo vertelt Mark over zijn avon-
tuur in Amerika, waar hij in zijn tussenjaar gewerkt heeft op een melkvee- 
bedrijf en probeer allemaal het lekkere recept van Emmelien! Helaas moeten 
we het in deze editie onverhoopt zonder ‘koppeldiagnostiek’ en ‘uit het veld 
geslagen’ doen. Gelukkig staan er voldoende andere interessante verhalen 
om te lezen!
Al met al, genoeg leesvoer voor op de vakantiebestemming of, voor de        
zomerstrijders en dierenartsen onder ons, in de kamer/kantine onder het 
genot van een lekkere bak koffie.

Renske Riemersma
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VOORZITTERSWOORD

Beste Veefokkers,

Het is de tijd van de zomer! Het collegejaar is voor de meesten al beëindigd 
en de fluimige jurkjes kunnen steeds vaker aan na een druilerig begin.

Wat een contrast met vorig jaar, toen het einde van de lente enorm warm 
was en er een droogte aan zat te komen. Dit jaar is het land te nat om de 
koeien naar buiten te doen en moet er overlegd worden om de termijn van 
weidemelk te verkorten. 

Daarnaast is het in de zomer tijd om te ontspannen. Na een termijn van 
tentamens, herkansingen en drukte is er nu alle ruimte om in de zon te gaan 
liggen en even ‘uit’ te staan.  Behalve als je een zomerstrijder bent, dan is 
uitstaan lastig. Maar ook voor hun is er de nodige tijd voor ontspanning. Zo 
organiseren we een zomerstrijders-  RVB en een zomerstrijdersWOB. Dat 
moet wel ontspannen zijn. 

Neem daarom genoeg tijd om te ontspannen. Ga lekker in de zon liggen en 
lees deze Koeieletters een keer of 36.
Het laatste wat je wil is dat je achteraf moet zeggen dat je te weinig hebt ont-
spannen en genoten. Achteraf kijk je de koe in de kont, iets wat de kaft mooi 
illustreert.

Namens heel het bestuur wensen
wij jullie een fijne vakantie en
zien we jullie graag weer in 
september.

Met VEEterinaire groet,

Jorg Schellens
h.t. Voorzitter
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Maureen van Aaken
Na een lang pinksterweekend was het dinsdag 21 mei tijd om te gaan wen-
nen aan het scannen.
De groep was in 2 delen opgesplitst en elke groep ging gezellig een 
uurtje tussen de drachtige zeugen op pad om te proberen de tekenen van 
hun dracht in beeld te krijgen, samen met Arie van Nes.
Met beeldscherm op de pols, probe in de hand en gel in de aanslag gingen we 
de stal in. Er lagen genoeg zeugen heerlijk in het stro te rusten die het prima 
vonden om hun buik aan ons te tonen, dus genoeg keuze. Eerst was het even 
wennen aan wat we nou zagen op dat zwart witte beeld, maar aan dat scan-
nen zijn we echt gaan wennen.
Zo leerden we wanneer een zwarte vlek een vruchtblaas is en zagen we hoe 
gemakkelijk het kan zijn om de vruchtblazen te vinden en vast te stellen dat 
de zeug drachtig is.
Uiteraard waren er ook al wat botjes van de biggetjes terug te vinden in wat 
zeugen. Zo hebben we een schedeltje door het beeld zien komen en regel- 
matig ook een ribbenkast. Het was lastig om het hartje te vinden, maar met 
wat hulp hebben we ook deze op het beeldscherm zien verschijnen.
Na het eerste uur scannen was het tijd om even samen te komen en wat 
theorie te gaan bespreken. Met wat koffie en een koekje gingen we terug de 
schoolbanken in en stond ons een leerzame presentatie te wachten. We 
hebben het verloop van de cyclus van de zeug besproken en daarnaast heb-
ben we het ook over de dracht en partus gehad.
De belangrijke momenten van de cyclus en dracht van de zeug kwamen 
langs, samen met de bijbehorende hormonen. Ook hebben we het natuurlijk 
gehad over wat de varkenshouder en de dierenarts kunnen doen met al deze 
informatie. Op deze manier hebben we 
een stuk inzicht verkregen over wat er 
allemaal gebeurt voor het punt van 
vaststellen van de dracht met de scan
 en wat daarna nog komen gaat.
Het was al met al een erg leuke en leerzame 
avond!

AAN SCANNEN KUN JE WENNEN
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DIERENNIEUWS

Deze keer beginnen we bij Lieke! In de nacht van vrijdag 24 op zaterdag 25 
mei is Lieke opnieuw moeder geworden van 7 geltjes en 3 borgjes. Iets wat 
alle verwachtingen overtrof. 

Helaas was het geluk van korte duur. De eerste nacht was er al een geltje 
overleden en het duurde niet lang voordat er meerdere stierven.

We hebben nu nog 2 geltjes en 1 borgje. Deze lopen als jij de Koeieletters 
leest al buiten, dus mocht je in de buurt zijn, neem dan vooral een kijkje!

Aart is ondertussen geslacht op een mooi gewicht van 97 kilogram! We 
zullen Aart lekker gaan oppeuzelen tijdens de zomerstrijdersWOB en bij de 
commissieborrel!
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Bij Veerle gaat het precies hetzelfde als de vorige keren. Veerle is lekker aan 
het eten en doet er alles aan om in september een mooi kalf op de wereld te 
zetten. Daarnaast heeft ze zich op het DOE voorbeeldig gedragen en hebben 
kleine kinderen dierenarts kunnen spelen door te ausculteren.

Bij de schapen gaat het goed. Ze eten zichzelf tonnetje rond en zijn onder- 
tussen gevaccineerd tegen blauwtong! Elmo is vanwege zijn ondermaatse 
prestaties afgevoerd en de zoektocht naar een nieuwe ram is in volle gang!
Hieronder staan nog wat mooie kiekjes van de schapen!
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RVB BLONDES

Doortje Waasdorp
Op de eerst zo zonnige donderdag 2 mei zijn we met een gezellige, maar een 
ietwat apatische, groep Veefokkers afgereisd naar het idyllische Maurik. De 
waarschijnlijkheidsdiagnose voor de apathie: het spetterende feest de avond 
ervoor. In Maurik aangekomen werden wij welkom geheten op het bedrijf 
van Marcel Gerritsen, waar al 35 jaar Blonde d’Aquitaines worden gefokt. 
Marcel heeft 120 stuks vee ‘hobbymatig’ naast zijn werk als voeradviseur. Wij 
mochten deze avond 3 blondes keuren, waarvan 1 vaars en 2 oudere koeien. 
Het beoordelen van dit elegante en fijne vleesras werd uitgelegd door 
Fredie van Dijk die inspecteur is voor het stamboek. Met behulp van de 
vaars, die overigens al ruim 3 jaar was, vertelde Fredie waarop gelet wordt bij 
het keuren. We begonnen bij de hoogtemaat, die zowel op de schoft als op 
het kruis wordt gemeten. Daarna kwamen de lineaire kenmerken, waarbij 
veel gelet wordt op de typische raskenmerken, beginnend bij de expressie 
van de kop, de lengte in het dier en natuurlijk de bespiering. Voor dit laatste 
worden vooral de rug/ lendenen en de broekspieren bekeken. Twee ande-
re punten die veel verschillen met het keuren van de melkkoeien waren de 
kwaliteit van de huid, wat dan ook weer wat over de kwaliteit van het vlees 
zegt en de fijnheid in het skelet, wat op de pijpbeenderen van de voorpoot 
wordt beoordeeld. Vervolgens 
werden er nog 4 kenmerken
op de bovenbalk gescoord, 
namelijk ontwikkeling, ras-
type, bespiering en beenwerk 
waarvan het gemiddelde 
het aantal punten algemeen
voorkomen bepaalde. Het
was een kort, maar duidelijk
verhaal waardoor we snel 
zelf aan de slag konden. 
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Tijdens de uitleg liet 1 van de 2 oudere koeien nog even zien wat het Franse 
temperament van deze 
koeien inhield. Na een mislukte 
poging haar tot rust te krijgen met 
haar (eveneens temperamentvolle)
 kalf, werd toch maar door Marcel
 besloten om ze terug te zetten en 
1 koe over te houden om te keuren. 
Toen bleek dat deze (toch wel grote
 en opgefokte) dame losgemaakt
werd om haar terug te zetten, werd menig Veefokker wat nerveus en nam 
een veilige afstand. 
Na dit spektakel was het dan toch echt aan ons om te gaan beoordelen, op de 
manier zoals Fredie er bij ons had ingestampt: opschrijven wat je ziet. Nadat 
iedereen wat (meer of minder) onderbouwde punten op het formulier had 
gezet, offerde Bart zich op om een mondeling te houden. Dit ging kort maar 
krachtig, maar over het algemeen was Fredie het wel met de punten eens. 
Ondertussen had Marcel de BBQ al aangestoken en was het, na wat kleine 
discussiepunten te hebben genoemd, tijd voor ons om het vlees te gaan 
proeven. Met een biertje erbij werd besloten dat het erg lekker vlees was.
Daarna was het alweer tijd om weer terug te keren naar de Yalelaan, met 
uiteraard wat hitjes in de bus. Concluderend was dit een ontzettend leuke en 
leerzame avond. 
Bedankt RVB-co voor het 
organiseren van deze 
originele en geslaagde 
RVB!
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Kasper Wetterauw
Dag talenten en toppers,
In week 16 was het weer zover: een heel stel jonge leergierige Veefokkers 
mocht de duistere wereld van het rectaal exploreren weer betreden. Vol 
goede moed om er meer van te kunnen maken dan donker, warm en 
kweenie, waren ons deze week al twee groepen voor gegaan. Zij hadden de 
lat voor ons hoog gelegd. Aan ons de eervolle taak om daar onderdoor te 
duiken. De verwachtingen van Maarten Pieterse moeten ook niet te hoog 
worden.
Dus rond een uurtje of negen kwamen wij aan in het zonovergoten Putten 
waar een vrolijke boer ons stond op te wachten. Hij begon, na het voorstel-
rondje, met zich te verontschuldigen dat hij onze namen waarschijnlijk niet 
zou kunnen onthouden. Hadden wij ons ook maar zo ingedekt… Halver-
wege de koppel kwamen we er namelijk achter dat de beste man, die ons alles 
kon vertellen over de koeien, helemaal geen Erik heette, maar Dirk. Ver-
bazing bij alle partijen, met name bij Maarten die bleef volhouden dat Erik 
toch echt een mooiere naam was.
Namen bleken deze ochtend sowieso van ondergeschikt belang, want was je 
vrouw (en deed je er wat langer over), dan heette je gewoon Truus. Kortom, 
veel gevoeld, zo hier en daar wat leermomentjes meegepakt, een leuk bedrijf 
met mooie koeien gezien, kennisgemaakt met een toffe peer van een boer, 
levend “wie ben ik” gespeeld en weer een fijne ervaring bij de gouden drie-
tand rijker.

RECTAAL EXPLOREREN





 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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EXCURSIE STORTEBOOM

Martin van den Dikkenberg
Samen met Hygieia zijn we in maart naar 2 sisters Storteboom geweest. We 
werden hartelijk ontvangen met koffie en thee plus bijbehorende koek door 
de directeur voor sustainability en technical. Zij gaf ons daarna een presen-
tatie over de geschiedenis, financiële prestaties en doelen rondom dieren-
welzijn en milieu. Daarna werden we rondgeleid door de fabriekslijn, we 
begonnen aan de schone kant van de lijn a.k.a. het eind en liepen zo richting 
de (nog) levende kippen. Aan het einde van de lijn werden de verschillende 
onder-delen van de kip op gewicht gesorteerd en ingepakt. Iets terug in de 
lijn werd de kip gewogen en opgedeeld in vleugels, poten en borst, behalve 
de lichtste kippen, deze werden als hele kip verkocht. Het slachten van de 
kippen werd machinaal gedaan, door een soort lepel werden de ingewan-
den er uitgeschept en aan de lijn gehangen. Daarna werden de ingewanden 
samen met de kip gekeurd door een keurmeester. Daarna komen we in de 
ruimte waar de verdoofde kippen werden gedood, dit gebeurde door het 
machinaal doorsnijden van halsslagader en de trachea, hier was ook een isla-
mitische slager aanwezig zodat alle kippen als halal verkocht kunnen wor-
den.  Als laatste kwamen we bij de ruimte waar de kippen uit de vrachtwagen 
werden geladen en verdoofd. Dit werd gedaan door vijf-stage gasverdoving, 
hierdoor blijft het hart wel kloppen, maar zijn de dieren wel hersendood. 
Om drie uur waren we klaar met de rondleiding en hadden we nog een korte 
nabespreking om de nodige vragen te stellen. Daarna weer terug naar de 
Yalelaan, maar natuurlijk eerst even een McChicken!
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BOERENBLOED

Romy van Mil
Hey beste Veefokker,
Mijn naam is Romy van Mil en in deze editie van de Koeieletters krijgen 
jullie een inkijkje in onze mooie veehouderij, de Vliethoeve in Woubrugge. 
Dit is een dorpje dichtbij Leiden waar ik woon, maar ik ben hard op zoek 
naar een leuk plekje in Utrecht. Op dit moment hebben we 85 melkkoeien, 
inclusief droogstaande koeien en daarnaast 30 stuks jongvee.
Onze boerderij is gekocht in 1937 door mijn overgrootopa, waarna mijn opa 
het heeft overgenomen en zwartbonte Holstein-Friesian koeien is gaan hou-
den. Vervolgens heeft mijn vader het stokje weer overgenomen. Er was alleen 
één groot ding wat hij graag anders wilde: roodbonte HF koeien, omdat dit 
zulke mooie koeien zijn!
We melken deze roodbonte dames (zoals mijn vader ze noemt) met een 2x8, 
zestig graden Senior melkmachine. Onze koeien geven gemiddeld 4,70% 
eiwit, 3,70% vet en 8.600 kg melk per jaar. De melk wordt geleverd aan 
Vreugdenhil, die er vervolgens melkpoeder van maakt voor bijvoorbeeld 
babymelkpoeder, Jan pannenkoeken en Nestlé. Om ons steentje bij te dragen 
aan het milieu doen we mee aan het Low Carbon Farming project van Nestlé 
met als doel: 50% broeikasgasreductie in 2030. Daarnaast hebben we 200 
zonnepanelen waarmee we volledig zelfvoorzienend zijn van stroom.
Inseminatie gebeurt volgens het Stier Advies Programma van de CRV en 
eens per half jaar worden de koeien gekeurd voor de aAa-code. Het weiden 
van de koeien en het produceren van kuilgras doen we met 32 hectare eigen 
veengrond en 12 hectare gehuurde grond. Voor de rest bestaat het rantsoen 
uit maïs, gerstemeel, soja en mineralen. Waarbij in de stal de dieren nog twee 
verschillende soorten biks krijgen bijgevoerd, afhankelijk van de MPR die ik 
altijd afneem.
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Al het landwerk van deze 44 hectare doen we zelf. Hiervoor hebben we 
ook alle machines zelf en natuurlijk een paar prachtige Massey Ferguson 
trekkers. Dit zijn dan ook een van de favoriete bezigheden van mijn vader 
én 16-jarige broertje Freek. Hij zou graag later na de HAS in Dronten het 
bedrijf willen overnemen, dus dan zal hij mij goed te vriend moeten houden 
als veearts ;). Verder hebben we een net nieuwe Pitbull shovel om het voer 
aan te schuiven, want de 55 jaar oude Fiat trekker staat bij mijn broertje in 
de werkplaats om opgepimpt te worden. De loonwerker komt alleen bij ons 
om in het voorjaar mest uit te rijden met slangen.
Voor de toekomst op korte termijn wil mijn vader graag al het land thuis 
voorzien van onderwaterdrainage, omdat veengrond erg snel zakt. Daarnaast 
is hij aan het praktiseren om SmaXtec’s aan te schaffen voor alle koeien. Dit 
zijn bolussen die in de netmaag verblijven en de beweging, netmaag 
activiteit, temperatuur en wateropname meten per koe. We hebben nu geen 
tochtigheidsmeters. Dus dit zou een goede aanvulling zijn om een sterke, 
rendabele koe te houden met zo min mogelijk gezondheidsproblemen. We 
houden daarom weinig jongvee, omdat we graag willen dat onze koeien 
ouder worden, gemiddeld 7 jaar.
Onze boerderij richt zich op duurzaamheid en efficiëntie, met een toekomst-
visie die gericht is op verbetering en kwaliteit boven kwantiteit. Zoals mijn 
vader altijd zegt: ‘Groter boeren is niet altijd beter boeren.’ Daar sluit ik me 
bij aan en ik hoop dat mijn broertje in Nederland de kans krijgt om een 
duurzaam bedrijf voort te zetten met sterke, roodbonte Holstein-Friesian 
koeien. 
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VEEFOKKER IN VEEWEGGISTAN

Mark de Rooij
Hoi Veefokkers!
Mij is gevraagd of ik een stukje wil schrijven over mijn stage in Amerika. 
Hier ben ik in januari voor 3 maanden naar toe gegaan om stage te lopen op 
een melkveebedrijf met 8000 koeien. Dit moest ik een keer gezien en ervaren 
hebben, dus ben ik met veel enthousiasme in mijn eentje naar Amerika 
gegaan. Daar werd ik heel goed opgevangen door de eigenaren, een Neder-
lands gezin, die daar 30 jaar geleden met niets naartoe zijn verhuisd. 
Ze houden de koeien op 4 verschillende locaties, de grootste locatie huisvest 
3500 melkkoeien. Ik heb zelf vooral gewerkt op de locatie waar de koeien 
verblijven van 30 dagen voor afkalven tot 30 dagen na afkalven. De vaars-
kalveren blijven hier tot 3 maanden, waarna ze naar de jongveeopfokker in 
de buurt gaan. Eén van mijn vaste taken was de koeien separeren die gingen 
bevallen, waarna de koe direct werd gemolken. Hierbij krijgt de koe stan-
daard een calcium/magnesium infuus voor de preventie van melkziekte en 
ook een infuus met dextrose en vitamine B, zodat de koe direct gaat eten. 
Dit heb ik ook zelf toegediend. Daarnaast moest de biest direct aan het kalfje 
gegeven worden en ook moesten de andere kalveren gevoerd worden met 
kunstmelk. Verder mocht ik ook helpen met zieke koeien behandelen. Dit 
doen ze namelijk allemaal zelf. Na een paar keer meekijken, mocht ik het 
ook alleen doen. 
Zo heb ik vele baarmoederspoelingen gedaan en ook een aantal lebmaag-
operaties zelf mogen doen. Ook heb ik een aantal keer de koeien mogen 
scannen op dracht. Dit was heel erg gaaf en leerzaam om te doen! 
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Het meeste heb ik geleerd tijdens het avondeten met de eigenaren door te 
vragen waarom ze dingen doen zoals ze ze doen. Wat opvalt is dat ze alleen 
iets doen als het geld oplevert. Verder moet alles vastgelegd worden, zodat 
ze het kunnen controleren, mocht er ergens iets misgaan. Alles is dus vast-
gelegd in een protocol. Zo wordt bij de toediening van de biest bijgehouden 
welke koe het is, wat de Brix-waarde is van de biest en wie deze werkzaam-
heden heeft uitgevoerd. De eigenaar zelf is met name bezig met het oplossen 
van problemen. Zo was er tijdens mijn verblijf wat meer pneumonie in een 
bepaalde jongveestal. Dit moet de eigenaar dan oplossen en daarvoor scha-
kelt hij allemaal specialisten in. Vervolgens kiest hij de beste oplossing. Er 
wordt dus veel naar bedrijfsresultaten gekeken en hoe die te verbeteren. Dit 
beviel mij enorm. Dit alles leidt dan ook tot een gemiddelde productie van 
43 kilo melk/koe/dag. 
Daarnaast heb ik ook met een aantal verschillende mensen mee mogen lo-
pen, waardoor ik ook andere bedrijven in de omgeving heb kunnen zien. Dit 
waren vaak bedrijven rond de 1000 koeien die verder min of meer het bedrijf 
op dezelfde manier managen. Ook mocht ik mee naar Californië waar we 
onder andere rond hebben gereden om verschillende melkveebedrijven in de 
Golden Valley te bekijken. 
Aangezien ik er toch was, wilde ik naast koeien ook iets meer van Amerika 
zien. Dus heb ik een auto gehuurd en ben ik onder andere naar Nashville, 
Memphis en New Orleans geweest. Dit was ontzettend gaaf om te doen! Al 
met al was Amerika ontzettend gaaf en als ondernemer zijn daar veel 
mogelijkheden en we kunnen er ook veel van leren op het gebied van melk-
vee. Echter ik miste de Nederlandse gezelligheid, dus ik ben ook weer blij om 
terug te zijn. Tot snel in de kamer!



20

Janna Sipma
Op 28 mei gaf Emmy Janssen, werkzaam bij SELEKT, ons een interes-
sante lezing over het drenchen van koeien. SELEKT is een bedrijf dat 
zowel pompen voor het drenchen verkoopt als “SELEKT formules” 
zoals ze het noemen. Dat zijn zakjes met de juiste mineralen en vitami-
nen voor verschillende situaties. SELEKT en waaronder Emmy hou-
den wel vaker conferenties of informele trainingen voor bijvoorbeeld 
boeren of dierenartsen.

Tijdens de lezing begon ze eerst kort over wat drenchen inhoudt. Ze 
vertelde dat drenchen het toedienen van een grote hoeveelheid vloei-
stof in de maag van koeien, en ook schapen en geiten, is. Als koeien 
niet voldoende drinken, drogen ze uit en krijgen ze minder zin om te 
eten. Het is cruciaal om bij tekenen van verminderde drink- of eetlust 
snel in te grijpen door bijvoorbeeld te gaan drenchen zodat de produc-
tie van een koe niet stil komt te liggen. 
Emmy ging voornamelijk in op de voedingsstoffen die belangrijk zijn 
bij het drenchen. Ze vertelde dat het draaide om de juiste combinatie 
van mineralen en vitaminen, afhankelijk van de situatie. Zo gaf ze ver-
schillende voorbeelden, bijvoorbeeld wat je een koe na afkalven moet 
geven. Ze gaf ook nog een aantal andere lastige voorbeelden, maar die 
kon ik als eerstejaars nog niet zo goed volgen :)

Ondertussen mochten studenten ook vragen stellen en er kwamen 
soms wat interessante discussies aan bod. Maar na een super interes-
sante lezing van 2 uur kwam het tot zijn einde met: “rehydratie redt 
levens”.

LEZING DRENCHEN
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Renske Kempen
Op 19 april was het dan weer zover en gingen wij op BLE naar Denemarken 
en Zweden! Dit jaar met een nieuwe buschauffeur; Ko! Wij moesten even 
aan hem wennen, en hij ook aan ons. Zo wilde hij graag op tijd wegrijden, zó 
graag, dat we 20 april ’s ochtends vroeg bijna weggingen terwijl Knoef nog 
langs de weg stond… Uiteindelijk zijn we ‘s ochtends helemaal compleet 
aangekomen bij het eerste bedrijf, het biologische varkensbedrijf Adler met 
150 zeugen. Op dit bedrijf liepen de zeugen met hun biggen buiten. Buiten 
stonden her en der hutjes, waar de zeugen hun nesten bouwen. De zeugen 
worden niet op fokkwaliteiten, maar voornamelijk op grootte geselecteerd, 
anders passen ze niet meer door de openingen van deze hutjes.
Na dit eerste bedrijf gingen we door naar de Faculteit Diergeneeskunde van 
Kopenhagen. Hier was toevallig een open dag gaande voor iedereen. Zo 
konden we onder andere een kijkje nemen bij pathologische afwijkingen 
(zoals een kalf met 2 koppen), de MRI, de operatieruimtes voor paard en bij 
de hoefsmid. Overal stonden enthousiaste medewerkers die, zodra ze door 
hadden dat wij meer wisten dan de gemiddelde bezoeker, graag wat vertel-
den. Op de faculteit hebben we ook een verstekeling uit Wageningen opge-
pikt, die ruim 20 kilometer had gefietst om bij ons aan te kunnen sluiten. 
Maar hoe heette hij nou ook alweer Arie?

Na het bezoek aan de faculteit was het tijd om naar ons hostel voor die nacht 
te gaan. We kwamen halverwege de middag midden in de stad Kopenhagen 
aan, waarna we ruim de tijd kregen om in Kopenhagen op ontdekkingstocht 
te gaan. Zo heeft bijna iedereen wel een bezoekje gebracht aan de Nyhavn, is 
er vaak op de foto gegaan met de Kleine Zeemeermin en streken uiteindelijk 
veel mensen neer ergens op een terrasje. ’s Avonds hebben we Kopenhagen 
onveilig gemaakt in een Latino Club, al sneuvelde (letterlijk) de eerste 
onderweg hiernaar toe al.
 
Al met al een geslaagde eerste dag, waarvoor dank C’miss!

BLE VRIJDAG & ZATERDAG
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BLE VRIJDAG & ZATERDAG
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BLE ZONDAG

Wim Broekhuizen
Hallootjes,
Ondertussen zijn we goedgemutst wakker geworden op de tweede dag van 
de BLE. Na een ontbijt, dat gelukkig het avondeten van de avond ervoor 
overtrof, ging de rit naar Scandinavian Silver Eel Company. Vele feitjes kwa-
men aan bod, bijvoorbeeld omtrent de levenscyclus, de migratieroute, een 
voederconversie van gemiddeld 1,6:1, de relevante ziekte Infective 
Pancreatic Necrosis. Dit en nog veel meer werd losgepeuterd tijdens een 
rondleiding over het terrein en in de loodsen en daarnaast nog tijdens een 
kleine presentatie waar menigeen één of twee oogleden langzaam liet zak-
ken. Nadien kregen we nog een bijzonder fijne lunch in het restaurant van 
het bedrijf. 
Hierna reden we door naar Norrevångs Gård. Dit was een biologisch vlees-
veebedrijf met rond de 130 stuks vee van Hereford x Red Aberdeen Angus. 
Kenmerken: Kleine koe, veel vlees, goede moederkwaliteiten en vrucht-
baarheid. De veehouders waren zelf ook dierenarts dus al het nodige werk 
werd zelf uitgevoerd. Dit in tegenstelling tot andere veehouders, aangezien 
ze geen bedrijfsbehandelplan zoals hier in Nederland kennen. Behalve het 
vleesvee beschikten ze ook nog over een paardenkliniek waar ook nog de 
mogelijkheid was voor het uitvoeren van OK’s. 
De laatste busrit van de dag voerde naar de slaaplocatie Ljungby Semes-
terby och Camping Park. Hier werd allereerst genoten van een uitgebreid 
avondeten. Later die avond zijn er nog veel bijzondere zaken voorgevallen. 
Tipje van de sluier: Wally weet nu dat hij er toch niet alleen voor staat in 
het leven. Ook bleek het die avond mogelijk te zijn om met een “ik stond 
gewoon rustig bier te drinken” en “ik deed gewoon normaal” op de een of 
andere manier je gebit toch zo erg de vernieling in te helpen dat een wed-
strijd dropvetertje afrollen met de snipsnavel bij voorbaat al een verloren 
zaak was. Kortom, weer een dag genoten.
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BLE MAANDAG

1

Rianne de Regt
Maandagochtend 22 april gingen we met vol enthousiasme en energie, en 
sommigen met iets minder, weer vroeg op pad om te kijken wat de 
agrarische sector van Zweden ons nog meer te bieden had. Zo kwamen we 
aan bij het bedrijf van familie Nilsson waar zo’n 100 Holstein Friesian koeien 
worden gemolken op twee melkrobots. De eerste melkkoeien van deze reis! 
Er kon weer klassiek gevraagd worden naar de gehaltes in de melk, gesnuf-
feld worden aan voer, en gediscussieerd over wat er nu toch in die boxen ligt. 
Dat bleek trouwens turf te zijn. De gastvrijheid van deze familie bleek niet 
alleen uit het enthousiasme waarmee al onze vragen werden beantwoord, 
maar ook uit de koffie en de zelfgebakken kaneelbroodjes die voor ons klaar-
stonden. Zo konden we verzadigd van cafeïne, suiker en kennis weer de bus 
in en door naar het geitenbedrijf van Erik Garberg in Gammalkil. Met 105 
geiten en zo’n 30 geitenlammeren zette deze boer niet in op kwantiteit maar 
des te meer op kwaliteit van zijn producten. 
De geitenhouder was zeer overtuigd van zijn eigen kunnen en zijn manier 
van boeren. Hij legde de focus vooral op de compositie van de melk en de 
samenstelling in vetzuren. Zo beweerde hij dat hij het voor elkaar kreeg om 
geitenmelk niet naar geiten, maar naar kokos te laten smaken. Helaas kon-
den we dit niet controleren met een proeverijtje van de melk. Wel mochten 
we even een kijkje nemen in zijn winkeltje en kregen we de kans om een 
paar blokjes van de kaas te proberen. 
De melk die hij leverde was van dusdanige kwaliteit dat hij de markt van de 
drie sterren Michelin restaurants in Singapore heeft betreden. Hij vertelde 
ons dat de boter die gemaakt wordt van zijn geitenmelk, voor 140 euro per 
kilogram wordt gegeten. Hierna voelden we ons al bijna schuldig dat we die 
blokjes kaas, zonder enige andere gedachtegang dan het verlangen naar een 
bed, achter onze kiezen hadden gepropt. Met een schoon geweten konden 
we echter de bus weer in nadat menig potje feta of brie was gekocht van de 
beste man. Na deze drukke dag vol met herkauwers kwamen we aan op de 
slaaplocatie bij een prachtig weer waar we nog even konden genieten van de 
prachtige Zweedse natuur, een zeer geslaagde dag van een nog geslaagdere 
week! 





LOEIT HET NIET,

“Fretten leggen ook geen eieren, 
Straussen wel”
- A.E. de Regt

“Maar bier heeft zijn Bart nog niet op!”
- R. Riemersma

“Harder Fret, harder!”
- E. Geurts

“Please do not swim in the tank”
- Man van de vissen

R. Jansma tegen J. Alkemade:
“Wil je een Paracetamol?”

J. Alkemade: Heb gisteren betaald voor die 
koppijn, beetje zonde als hij nu weggaat



DAN BOEIT HET NIET

“Dag maagden, het is jullie
geluksdag!”

- Arie

“Ik identificeer meer mijn stem als een 
tochtige koe”
- P.N. Algra

Tijdens het bezoek aan de vlees-
koeien:

“Ik zou hier best stier willen 
zijn!” - J. Schut

“Daar wordt ik nu spontaan tochtig van!”
- M. de Rooij bij de gedachte aan een

dodelijk vierkantje
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Nynke Heida
Op dinsdag stond er een drukke dag op de planning; 3 bedrijfsbezoeken 
en weinig zuivere bustijd, want we bleven in de buurt van Falköping. We 
begonnen de dag bij een gesloten vermeerderingsbedrijf met 650 zeugen. 
We werden ontvangen op de vleesvarkenlocatie, waar jaarlijks zo’n 20.000 
biggen worden afgemest. Hier konden we via de ramen naar binnen kijken. 
Van de zeugenlocatie is speciaal voor ons een film gemaakt om een indruk 
te krijgen van het bedrijf. Het bedrijf had 350 hectare voor het verbouwen 
van gewassen zoals tarwe, gerst, erwten en haver, als voer voor de  vleesvar-
kens. Daarnaast bewerkten ze ook het land van de buren hiervoor, om zo 
circulair mogelijk te werken. Na dit bezoek reden we door naar een restau-
rant waar we ontvangen werden met een heerlijke kip-kerrie lunch, waarna 
een dierenarts ons vertelde over het werken bij Swedfarm, een fokkerij- en 
broederijorganisatie van leghennen en vleeskuikens. Het laatste bedrijf van 
de dag was familie Van Rooijen, een gezin dat twee jaar geleden geëmigreerd 
is naar Zweden. Het bedrijf was voorheen een opfoklocatie, dus de stal voor 
de melkkoeien moest nieuw gezet worden en ook het land klaar krijgen voor 
melkvee bleek een uitdaging. Sinds 8 maanden worden er koeien gemolken. 
Ze melken zo’n 330 koeien met 6 DeLaval robots. In Zweden is er veel (fi-
nanciële) steun voor de boeren, omdat Zweden niet zelfvoorzienend is in de 
melkbehoefte. Zo werd er gevoerd met een Trioliet voerrobot, die voor 40% 
gesubsidieerd werd. Na de bedrijven maakten we een tussenstop bij Horn-
borgasjön, een meer waar jaarlijks zo’n 30.000 kraanvogels naar toe trekken. 
De avond stond in het teken van de lustrumgangers en na een leuke quiz 
over de afgelopen BLE’s kon het feest losbarsten, waarbij ondanks de vries-
kou, zowel bij de mannen als bij de vrouwen de temperaturen hoog opliepen.

BLE DINSDAG
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Kasper Wetterauw
Jahoor, de woensdag! Dé dag dat iedereen het BLE gevoel echt lekker begon 
te voelen en de groentjes duidelijk over waren gegaan in ervaren strijders! 
Deze dag gingen we langs drie bedrijven van een Nederlandse dierenarts. 
Beginnend op een groot melkkoeienbedrijf van een beste man die nogal wat 
personeel rond had lopen. Hier hadden enkele strijders zich voorgenomen 
eens lekker pittige vragen te gaan stellen. Helaas bleek deze beste kerel een 
meester te zijn in het ontwijken van kritische vragen en het geven van halve 
antwoorden. Kort gezegd kwam zijn bedrijfsvoering hierop neer: het moest 
makkelijk zijn (anders deden de werknemers het toch niet) en als er iets 
moest veranderen was dat vooral erg moeilijk en moest eerst met de voer-
adviseur worden overlegd (ongeacht of zij er verstand van had). Bedrijf 2 
was een koddig bezoek aan een heerlijk restaurant dat ter lering en vermaak 
ook een dot bizons, twee elanden, herten en enkele andere dieren had. Zeer 
indrukwekkend om deze grote jongens eens van dichtbij te zien. De bedrijfs-
bezoeken werden afgetopt met een bezoek aan een schapenhouderij, waar als 
wormenbestrijding op de schapenweides een lokaal koeienras werd ingezet.
Dit geheel kreeg als toetje de provinciestrijd! Zoals elk jaar stond Drenthe 
weer met vele manschappen paraat en (hoewel gesteund door enkele andere 
minder kleurrijke provincies) wist deze provincie, na een worsteling die de 
andere kant op leek te vallen, die fijne onverstaanbare buurprovincie naar de 
tweede plek te verwijzen. Verder nog noemenswaardig: er werd ouderwets 
touwtje gesprongen, shirtje geruild en buik geschoven. Hier en daar vonden 
andere vage gebeurtenissen plaats waar we het verder niet over gaan hebben. 
Al met al een geslaagde laatste feestavond waar, te zien aan de blije koppies 
de volgende ochtend, niet iedereen meer het einde van weet.

BLE WOENSDAG
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Welmoed van der Windt
Inmiddels gewend aan te korte nachten werden we wakker na de laatste 
nacht horizontaal. Na het ontbijt in het hostel zijn we om 8 uur vertrokken, 
want er zat nog veel moois aan te komen deze zonnige dag! We begonnen 
de dag zoals gebruikelijk met de haka van Alex, het weerbericht van Aaron 
en natuurlijk het uitreiken van de Snøvelzæk die deze dag naar Arie ging. 
Het eerste bedrijf dat we bezochten was melkveebedrijf Olaf Lars Gård. Zij 
hadden ongeveer 800 melkkoeien, 400 stieren en 800 vaarzen en hadden zo’n 
1000 hectare in bezit. Voor velen was dit een hoogtepuntje! Onder ande-
re door een topvrouw die 60 brakke studenten toch geboeid kon houden, 
de schattige hond Harry die af en toe even kwam knuffelen, maar ook het 
prachtige bedrijf wat top in orde was. Het volgende bedrijf was schapen-
boerderij Öströö Fårfarm AB met 400 Gotlandschapen en ook 40 Schotse 
hooglanders! Ze hadden hun eigen slachterij en winkel met allerlei deli-
catessen. De laatste activiteit werd in de bus bekendgemaakt: we gingen nog 
lasergamen!! Terwijl twee teams steeds de strijd aan gingen in de super leuke 
lasergamehal, vermaakten de andere teams zich door spelletjes te doen, door 
gewoon te kletsen of testosterontests te doen bij de boksbal. Na een smakelij-
ke burger gegeten te hebben om nog even aan te sterken voor de lange 
terugreis, was het rond 21:00 uur dan toch echt tijd om te gaan. De energie 
van Arie en Arie was nog niet op, dus ze hebben een uitgebreide bedrijfs- 
analyse gedaan in podcastvorm wat voor de één een eye-opener was en voor 
de ander het omgekeerde. Daarna hebben we ook nog een muziekbingo 
gespeeld, maar inmiddels sneuvelden veel mensen wel zo’n beetje. Geluk-
kig blies Abel weer wat leven in de bus met wat Ka Wero Wero. ‘s Ochtends 
hebben de laatste maagden zich nog mogen voorstellen aan de bus en toen 
stonden we als echte Mac-tijgers om 8:30 uur op de stoep. Het arme 
personeel dat dacht aan een rustige vrijdagochtend te beginnen moest even 
omschakelen. Onze lieve buschauffeur Co werd afgewisseld door een bekend 
gezicht: Teun de Busbaas!! En van harte gefeliciteerd, Rimmer: de snipsna-
velwinnaar van het jaar! Nek aan nek met zijn snipsnavel. Over nek aan nek 
gesproken, we hebben ook nog een interessante dropveterwedstrijd tussen 
drie gloednieuwe koppels mogen waarnemen! 

BLE DONDERDAG & VRIJDAG
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 De aaltjes van deze week waren Siem en Monique, en dat terwijl er dit jaar 
zeven intrabusrelaties waren die allen hard concurreerden voor die titel. 
Met de klanken van Oerend hard reden we de vertrouwde Yalelaan in, waar 
nu echt doordrong dat de BLE tot een einde was gekomen. Ieder ging weer 
zijn eigen weg, sommigen trokken hem direct door naar Koningsnacht en 
anderen hebben snel wat achterstallig slaap ingehaald. 

Ik wil de C’miss heel erg bedanken voor de fantastische week. Het liep alle-
maal super gesmeerd, we hoefden ons geen moment te vervelen en het was 
een enórm afwisselend programma. Stuk voor stuk mooie dagen. Echt super 
dik voor elkaar!! 

Meer foto’s van de BLE zien? Scan de QR code of kijk 
op onze website naar het foto-album!
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PROBLEMEN IN DE KRAAMSTAL

Marlijn Ooink en Laura Grobbink
Als nieuwe Utrechters, net gestart in de master DGK, met als verleden de 
bachelor Animal Sciences in Wageningen, waren wij de gelukkige om voor 
jullie een stukje te schrijven. 
Maandagavond 10 juni zijn wij door John van der Wielen, werkzaam als 
varkensdierenarts bij De Varkenspraktijk bijgepraat over problemen in de 
kraamstal. De avond startte met een presentatie over allerlei processen die 
plaatsvinden in de kraamstal, zoals de controle van de biggen en de zeugen. 
We hebben het ook gehad over de biestopname van de biggen, het overleg-
gen van biggen en het maken van een pleegzeug.
De nadruk van deze presentatie lag op hoe een dierenarts door de stallen 
hoort te lopen, waarbij alle zintuigen gebruikt moeten worden. Het was een 
interactieve avond waarbij ruimte was voor allerlei vragen en opmerkingen. 
Uiteindelijk een super leuke, interessante en interactieve avond over de 
leukste diertjes. Voor de toekomstige varkensdierenartsen liggen er genoeg 
uitdagingen, want veranderingen zullen er nog zeker gaan komen!
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CASUSAVOND SCHAPEN & GEITEN

Sander Pelgröm
15 mei was de schapen en geiten casus avond met Margit Groeneveld en 
Maarten Pieterse. Margit is Europees specialist kleine herkauwer en werkt 
bij dierenartsenpraktijk Zuidoost-Drenthe. Soms geeft ze ook nog les op de 
universiteit dus misschien ben je haar al wel eens tegengekomen. De avond 
werd gestart door Margit die ons een aantal casussen liet zien. De casussen 
waren opgebouwd zoals dat ook bij een VKR college gedaan wordt. Het was 
dus niet alleen heel leuk maar ook nog leerzaam voor VKR. De eerste casus 
ging over een koppel schapen waarvan uiteindelijk bleek dat ze zwoeger-
ziekte hadden. De tweede casus ging om een koppel schapen die op de heide 
liepen en waarbij er tijdens het lammerseizoen een aantal lammeren last 
kreeg van koorts, longontsteking, kreupelheid, verlamming, slechte groei en 
soms sterfte. De veehouder nam maatregelen zoals behandelen met anti-
biotica, vaccinaties en mineralen bijvoeren maar het volgende jaar speelden 
dezelfde problemen weer op. Uiteindelijk werd er opgemerkt dat er veel 
teken waren bij de schapen en bleek dat de schapen last hadden van 
anaplasmose. Helaas is er geen goede preventie voor anaplasmose behalve 
de dieren weghalen uit gebieden waar de teek die het verspreidt leeft. Nadat 
Margit haar casussen had doorlopen was de beurt aan Maarten om ons wat 
te vertellen. Maarten had een rijk gevulde powerpoint vol met ziekte-
beelden van kleine herkauwers. Wederom een goede opfrisser voor VKR. 
Het was leuk om ook eens wat te horen over de kleine herkauwers. Al met al 
een geslaagde en leerzame avond!
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Alida Terwisscha van Scheltinga
Lieve, kunstzinnige Veefokkers,

25 maart was het dan eindelijk zover: het klompen schilderen! Onder het 
genot van een hapje en een drankje haalde deze activiteit toch wel de meest 
creatieve kant van de gemiddelde Veefokker naar boven. Zo kwamen er 
koeien, geiten en varkens voorbij, maar ook bloemetjes of boerenbont ser-
vies. Je kon het zo gek niet bedenken of het werd geschilderd. Ook werden 
er hier en daar wat frustraties geuit. Van verf in je broek tot klompen die met 
natte verf tegen elkaar aan werden gezet. Maar dit mocht de pret niet druk-
ken!
Mijn inspiratie was de Elfstedentocht (of op z’n fries Alvestêdetocht), omdat 
ik op pinkstermaandag samen met Sjoerdtje de fietselfstedentocht ga fietsen. 
Uiteraard gaan de door mij geschilderde klompen deze 235km door Fries-
land ook meemaken!
Groetjes Alida!

KLOMPEN SCHILDEREN
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RVB BUNSCHOTEN

Lisa Jacobs
Op 29 mei vertrokken we richting Bunschoten om het mooie bedrijf van 
familie van Middelaar te bezoeken. Alleen had Wick denk ik zijn navigatie 
niet goed staan, want hij reed zo langs de oprit heen. Toen uiteindelijk de 
auto van Wick er ook was, hebben we zoals gewoonlijk op een RVB weer 5 
vaarsen en 2 koeien mogen beoordelen. Deze keer werden we begeleid door 
inspecteur Renger geurts van CRV. We konden gelijk merken dat Renger 
al erg ervaren was in het inschatten van hoogtes, hij had namelijk binnen 5 
minuten na binnenkomst de lengte van Dirk al op 1.65 ingeschat. Voordat 
we zelf mochten beginnen met beoordelen werden we door de eigena-
resse alvast gewaarschuwd dat 1 van de 2 koeien af en toe wel een beetje kon 
trappen. Ik en Evelien waren hier dus tijdens het beoordelen erg alert op, dat 
we even waren vergeten dat ze natuurlijk ook zonder aankondiging kan gaan 
schijten. Dat hebben onze broeken en schoenen geweten... Je zou denken dat 
het beoordelen na de zoveelste RVB steeds beter zou gaan, en toch hebben 
een aantal mensen alsnog de plank flink misgeslagen. Marije had namelijk 
perongeluk bij een aantal beoordelingen de punten compleet omgedraaid, en 
de hele groep had af en toe totaal het tegenovergestelde van Rengers beoor-
deling. Zo zie je maar dat Veefokkers toch anders naar een mooie koe kijken 
dan de inspecteurs ;)
Ondanks de eventuele minpuntjes was de RVB weer ontzettend leuk om te 
doen, en hebben we de avond zoals altijd weer gezellig afgesloten met een 
biertje. Dus Renger en de familie van Middelaar, ontzettend bedankt!
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Silke Ros
Na een lange dag met een Vetlink en een practicum was het uiteraard tijd 
voor een activiteit met de Veefokkers. Met een busje van de faculteit zijn 
we met enkele Veefokkers afgereisd naar Velddriel. Hier waren we voor de 
tweede avond geitenbeoordelen samen met de Veetelers. Het was een groep 
van 20 mensen waarvan het voor een paar de 2de avond was en voor andere 
de eerste.
Nadat we de mooie wegwerpoveralls hadden aangetrokken kregen we in 
de stal een uitleg over het beoordelen. We begonnen met het gezamenlijk 
beoordelen van 1 geit. Hierbij werd veel informatie verteld, maar was het 
moeilijk om de aandacht erbij te houden als je steeds op de hoede moet zijn 
dat er niet een geit is die je overall op eet.
Daarna werden we in groepjes opgesplitst en waren er verschillende onder-
delen die we gingen doen. Mijn groepje begon met het individueel beoorde-
len van een geit, vervolgens moesten we het beoordelingsformulier inleveren 
voor evaluatie (best spannend!). Daarna moesten we individueel een 
mondeling doen over een andere geit. Dit was best een beetje anders dan 
tijdens het RVB’en, omdat het hier slechts om één geit ging. We hoefden haar 
niet met anderen te vergelijken, en bovendien hadden we slechts 20 secon-
den om ons punt te maken. Dit vergde wat oefening, maar het was erg leuk 
om te doen. Als laatste onderdeel gingen we 3 geiten beoordelen en daarna 
met het groepje overleggen wat je ervan vond en waarom natuurlijk. Ver-
volgens kon je deze resultaten ook nog vergelijken met de resultaten van de 
inspecteur.
Na het zien en beoordelen van vele geiten was het tijd voor een welverdiend 
kopje koffie in de mooie Skybox van het bedrijf. We hebben als laatste ook 
allemaal nog een kleine quiz gedaan over de theorie van het geitenbeoor-
delen. Na een gezellige en leerzame avond was het dan 
toch echt weer tijd om naar huis te gaan.

PRAKTIJKAVOND GEITEN 
BEOORDELEN
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Wilgemijne Prins
Op een mooie woensdagavond in maart mocht ik samen met een zestal 
mede-Veefokkers schapen scheren op de Tolakker onder leiding van Boyd en 
Rick. Het was een prachtige avond waarvan we de hele daaropvolgende week 
nog konden nagenieten. Daarmee bedoel ik de spierpijn, want die was wel 
ongezellig. Terug naar het scheren: we begonnen met een scheerdemonstra-
tie van Rick. Zijn schaap werkte bijzonder slecht mee dus we mochten onze 
borst wel nat maken. Na de demo begon ik samen met Elise aan ons eerste 
schaap. Het was een heel lief, rustig beestje dus we hadden geluk. Een jaar 
eerder hadden we het ook gedaan, dus na even inkomen vlotte het best.
Toen ons eerste schaap uit haar witte jas was verlost, was het tijd voor een 
lammetjesknuffel- en koffie-in-de-kantine-pauze. Dat was zeker genieten van 
een welverdiend pauzemomentje. Na de pauze waagden Elise en ik ons elk 
aan een eigen schaap. Dit bleek een stuk uitdagender. Voor mij betekende 
dat flink doorpakken, zweten en eens in de zoveel tijd een ontsnapt schaap 
terugvangen. Al met al heel gaaf om dit een keer te mogen doen. 
Toen iedereen 1 à 2 schapen geschoren had (en Abel zo ongeveer het dub-
bele), waren we klaar. De schapen konden weer terug hun stal in. Hierbij 
hadden we nog een klein incident waarbij de lammetjes tussen de 
niet-moeder-schapen terechtkwamen. Gelukkig waren ze met een gezamen-
lijke inspanning en een paar snoekduiken al snel weer gevangen en terug in 
hun eigen stal. We hebben er samen goed om kunnen lachen. Daarna was 
het tijd voor bier: Een mooie afsluiting van een mooie avond!

SCHAPEN SCHEREN
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Yoni Veldhuis
Dag lieve veefokkers,

Hoe zorg je ervoor dat je thesis geen kwelling wordt? Nou door statistiek 
achterwege te laten en iets te onderzoeken waar jij persoonlijk veel passie 
voor hebt, en dat heb ik gedaan met mijn onderzoeksstage! 
In mijn onderzoek heb ik me aangesloten bij een lopend onderzoek van 
Wageningen Economic Research. Dit lopende onderzoek wilde alles weten 
van Regeneratieve Landbouw en ik mocht specifiek kijken naar de implica-
ties van regeneratieve landbouwmethodes op dierenwelzijn in de melkvee-
sector. Dit klinkt als een grote onderneming en dat was het ook! Allereerst 
moest ik voor mezelf uitzoeken wat regeneratief nou betekent en hoe dieren-
welzijn beoordeeld kan worden, allebei vragen die geen eenduidig antwoord 
hebben. 
Na oneindig veel papers doorgespit te hebben, heb ik regeneratieve land-
bouw gedefinieerd als een methode van vee- of gewassenteelt waarbij de ge-
zondheid van de bodem de basis vormt voor een gezond landbouwsysteem 
waarbij duurzaamheid, dierenwelzijn en sociaaleconomische zekerheid voor 
de boer centraal staat. Een hele mond vol dus! Om een beetje kaders te geven 
aan dit onderzoek heb ik gekeken naar 3 vormen van 
regeneratieve landbouw: regeneratieve begrazing, Agroforestry en gemengde 
veeteelt. Ik ben op bezoek geweest bij meerdere veehouders die 2 of meer 
van deze concepten op hun boerderij bedreven, dit
 was natuurlijk het leukste deel van mijn onderzoek! 

ONDERZOEK VAN EEN MASTERSTUDENT
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ONDERZOEK VAN EEN MASTERSTUDENT

Ik ben als een ware Yvon Jaspers in de camper van mijn ouders het hele 
land door gesjeesd om deze boerderijen te bezoeken. Zo ben ik in gesprek 
geweest met een veehouder die zijn hele HF-melkveestapel heeft vervangen 
door een koppel seizoens-afkalvende Jerseys die enorm extensief begrazen 
en ze niks anders gevoerd krijgen dan gras en graskuil! Een andere boer die 
ik sprak heeft zijn MRIJ-koeien een ware voederhaag gegeven als deel van 
een voedselbos voor zowel mens als dier. Nog weer een andere veehouder 
beweidde zijn land met melkvee, gevolgd door kippen. De kippen trokken de 
koeienvlaaien uit elkaar en zo werd het land bemest!  Daarnaast had hij ook 
nog scharrelvarkens lopen op zijn erf. Kortom, een enorm divers gebeuren. 
Dit maakte het ook moeilijk om de juiste conclusies te trekken want zoals je 
leest is er geen eenduidig onderzoek met een controlegroep uitgevoerd. Dit 
was gelukkig ook niet nodig want ik heb een zogenaamde exploratieve studie 
uitgevoerd, wat betekent dat ik gewoon mocht opschrijven wat ik heb waar-
genomen. Dit betekent naar mijn opluchting dat er geen grammetje statistiek 
aan te pas kwam! 
Uiteindelijk heb ik natuurlijk geconcludeerd dat er nog veel meer onderzoek 
nodig is om te achterhalen of regeneratieve landbouw daadwerkelijk goed 
is voor het dierenwelzijn, maar het begin is er. Gelukkig gaat dit nog onder-
zocht worden in een 5-jaar-durende onderzoek van ReGeNL waarbij meer 
dan 1000 regeneratieve boeren een overgang gaan maken naar regeneratie-
ve landbouw! Hierbij wordt ook een manier ontwikkeld om het lonend te 
maken voor de veehouder om zich bezig te houden met duurzaamheid en 
dierenwelzijn.
In wat ik heb gezien kan ik met zekerheid zeggen dat regeneratieve land-
bouw een vooruitstrevende en duurzame manier is om (van) koeien te 
houden!
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AAN HET VOERHEK: 
ZOMERSE PASTASALADE

Emmelien Geurts
Zomerse pastasalade
Ingrediënten (6 personen)  Voor de saus   
·  500 g pasta    ·  8 eetlepels Griekse yoghurt
·  klein blikje maïs   ·  2 eetlepels curry
·  250 g cherrytomaatjes  ·  3 eetlepels sweet chilisaus
·  20 zilveruitjes   ·  gedroogde italiaanse kruiden naar 
·  6 partysticks augurken     smaak
·  potje bok- of knakworsten  ·  peper en zout
·  dubbel pakje gerookte spekjes
·  rode paprika
·  1 rode ui
·  verse bieslook

Bereiden
1. Kook de pasta volgens de aanwijzingen op de verpakking en laat afkoe-

len.
2. Bak de spekjes knapperig. 
3. Snij alle groenten in kleine stukjes en roer door elkaar in een grote kom.
4. Voeg alle ingrediënten voor de saus toe en roer nogmaals goed door 

elkaar. Het geheel moet redelijk nat zijn, voeg anders nog wat extra yog-
hurt-curry en sweet chilisaus toe.

5. Roer als laatste de spekjes en pasta door de groenten en laat alles goed 
afkoelen in de koelkast. 

Deze salade kan je met elke pasta maken die je 
maar wilt. Het is nog lekkerder als je het een 
paar uur of zelfs een dag van tevoren maakt, 
zodat de smaken zich goed mengen. Makkelijk 
te serveren met een italiaanse bol.
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21 november vindt de tweede editie van de BoerVeeartsDag plaats!
Inmiddels is de BoerVeeartsDag-commissie al maanden bezig om deze dag 
weer onvergetelijk te maken en zo staat een groot deel van het programma al 
vast.
Wil je dus meer weten over klauwbekappen, vruchtbaarheid of
het scannen van schapen? Wees erbij!
Ben je meer van de varkens of de kippen? Wees er ook bij! Dit
jaar zullen er namelijk ook lezingen zijn over onder andere het
spenen van biggen vanaf 5 weken, staarten couperen en eieren
uit laten komen in de stal.
Het belooft dus weer een gezellige dag te worden vol leerzame
activiteiten!
Op de hoogte blijven van het programma en de
aanmeldmogelijkheden? Volg ons op social 
media!
Facebook: Boerveeartsdag
Instagram: boerveeartsdag_vvfc
Datum: 21 november 2024
Tijd: +/- 10:00-17:00 met aansluitend borrel

BOERVEEARTSDAG
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LEZING MELKVEERANTSOEN

Rik van Dijk
Donderdag 16 mei was er een heuglijke dag aangebroken; deze avond zou-
den de Veefokkers een lezing krijgen van niemand minder dan dierenarts 
Aukje Geurtsen van De Heus Veevoeders. De lezing van deze avond stond 
helemaal in het teken van melkveerantsoenen. Ze heeft een tijdje in het veld 
gewerkt als praktiserend rundveedierenarts, maar ze vond het voedingsas-
pect zo interessant dat ze zich daarin verder is gaan specialiseren. Ze werkt 
nu bij De Heus om veehouders advies te geven omtrent hun rantsoenen; ze 
gaat op bedrijfsbezoek, kijkt wat er goed en wat er minder goed gaat, ana-
lyseert het huidige rantsoen en formuleert een passend advies. Een mooie 
uitdaging! Echter kon Aukje de ‘thrills’ van het leven van de praktiserende 
dierenarts niet helemaal achter zich laten, dus doet ze naast haar werk bij 
De Heus ook nog weekend- en avonddiensten bij een rundveepraktijk. Auk-
je is van alle markten thuis.
Bij het opstellen van een melkvee rantsoen komen aardig wat begrip-
pen kijken. Zo zijn er de Weende analyse, de Van Soest methode en het 
DVE-systeem, en gebruiken we termen als ADL, NDF, VEM, FOS en ruw 
eiwit (RE). Allemaal uitgebreide en lastige systemen, die niet voor iedere 
aanwezige die avond even bekend zijn, en daarom begon Aukje de avond 
met een korte en begrijpelijke uitleg van de belangrijkste punten. Zo wordt 
energie in melkveerantsoenen niet uitgedrukt in Joule of calorieën, maar in 
VEM. Verder hebben we geleerd dat een koe geen eiwit behoefte heeft, maar 
een DVE (Darm Verteerbaar Eiwit) behoefte. Als je namelijk een rantsoen 
opstelt voor de koeien, moet je beseffen dat je niet de koe voert, maar dat je 
de pens voert. De pens heeft de juiste verhouding tussen VEM en ruw eiwit 
nodig, om voldoende DVE te kunnen produceren. Aukje had een hele leuke 
manier om ons hier mee te laten rekenen; om het inzichtelijk te maken 
moesten we tellen met gele en rode M&M’s! De gele M&M’s waren VEM 
en de rode M&M’s waren eiwit. En aan het einde van de avond waren alle 
VEM en eiwit in de zaal op…
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LEZING MELKVEERANTSOEN

Nadat we de basis van de rantsoenen helder hadden, gingen we nog wat 
praktijkcasussen doornemen. Zo hebben we het bijvoorbeeld gehad over 
pensverzuring. Pensverzuring is een aandoening die in de praktijk regelma-
tig voorkomt bij melkkoeien. Vaak is het een gevolg van een rantsoen wat 
heel ‘snel’ is, oftewel dat een rantsoen snel verteerbaar is, waardoor de pH in 
de pens te snel daalt. Verder kan het rantsoen invloed hebben op klauw-
gezondheid, vruchtbaarheid, lichaamsconditie en nog veel meer. Aukje 
heeft ons laten zien welke signalen omtrent voeding er in de stal te vinden 
zijn om deze problemen op te zoeken. Aan het einde was er nog uitgebreid 
de gelegenheid om vragen te stellen en we hebben de avond afgesloten met 
een Klokje in de Veefokkerskamer. Een geslaagde avond!
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Stella Steketee
Op woensdag 8 mei gingen wij met een groepje naar de heide in Zeist om 
mee te lopen met de schaapherder, Clemens Oude Groeniger. Het was heer-
lijk weer en Clemens had een volwassen Border Collie en een Australische 
Kelpy pup van een paar maanden oud bij zich. Hij legde ons uit hoe ze de 
schapen verplaatsen, hoe ze de honden trainen en wat er zo leuk is aan zijn 
werk. Deze kudde in Utrecht heeft zo’n 200 schapen maar in totaal hebben 
ze er bijna 1000. De schapen zijn de tuinmannen van de Utrechtse heide. Ze 
bewaken de biodiversiteit en houden de heide een heide. De honden sturen 
de schapenkuddes naar de juiste gebieden, terwijl zij weer worden aange-
stuurd door gebarentaal van Clemens en zijn zoon Tijmen. Op de heide 
stond op deze middag iemand met haar eigen twee Border Collies, die ze 
aanstuurde met een fluitje. We kregen een indrukwekkende demo. 
We leerden hoe Clemens de wolf weert van zijn kudde, door middel van een 
hoog elektrisch hek. We kregen te horen hoe de schapen lammeren - in de 
grote stal - en hoe je als schaapherder een bewaker bent van mens, dier én 
natuur. Deze excursie was écht voor herhaling vatbaar. Leerzaam en gezellig!

EXCURSIE SCHAAPSKOOI
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DISCUSSIEAVOND 
KALVEROPFOK

Pascalle van Schie
Tijdens de discussieavond op woensdag 10 april kwamen er twee gast-
sprekers van Denkavit en Royal GD om met ons mee te denken over de 
nieuwe wetten en regels rondom de kalverenopfok. Hierbij gingen wij in 
op zowel de opfok van nuchtere kalveren op melkveebedrijven als de opfok 
van vleeskalveren. Om te beginnen bespraken wij de biest- en melkopname, 
gevolgd door de transitie naar kracht- en ruwvoer. In de nieuwe wet- en 
regelgeving zullen kalveren langer verplicht bij de veehouders op het melk-
veebedrijf moeten blijven (van voorheen minimaal 14 dagen tot in de toe-
komst minimaal 28 dagen). Dit heeft consequenties voor het voermanage-
ment. Bewezen is namelijk dat kalveren die vroeg over gaan op ruwvoer een 
betere pens ontwikkeling hebben. Deze kalveren zullen ook harder groeien 
dan kalveren die langdurig alleen maar melk hebben gedronken. Daarnaast 
bespraken we de consequenties wat betreft de infecties rondom de kalver-
opfok, denk hierbij aan luchtwegproblemen of diarree. Kalveren die pas na 
28 worden getransporteerd naar de mestkalverenstallen zullen namelijk 
ongeveer in hun ‘immunity gap’ zitten. Hierbij gaat net de passieve immuni-
teit (maternale) over in de actieve immuniteit (eigen). Dit wil zeggen dat de 
kalveren vatbaarder zijn voor infecties. Precies op het moment dat de kal-
veren worden samengebracht vanaf de verschillende melkveebedrijven, en 
dus de verschillende infecties. Naast het bewust maken van de consequen-
ties, bespraken we ook een aantal tips & tricks zoals hygiëne maatregelen en 
biestmanagement. 
Al met al, een mega leerzame avond!
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SECTIEAVOND KIP

Sander Pelgröm
Dinsdagavond 14 mei was de sectie avond kip. Met een groepje enthousiaste 
Veefokkers gingen wij, onder begeleiding van Andreas Papanikolaou, een 
aantal vleeskuikens openmaken om te kijken wat ermee aan de hand was. De 
kuikens waren afkomstig van een vleeskuikenbedrijf en waren ongeveer 3 
weken oud. Naast dat we heel veel geleerd hebben over secties doen, leerden 
we ook over het doden van de kippen voor de sectie. Eerst werden de kippen 
bedwelmd met stroom en vervolgens d.m.v. cervicale dislocatie gedood. Tij-
dens de sectie had iedereen een eigen kip om open te maken. Andreas legde 
elke keer een deel van de sectie uit, waarna wij het zelf op onze kip mochten 
uitvoeren. Tijdens de hele avond konden we vragen stellen over van alles en 
nog wat, het was dan ook erg leerzaam. 
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PUZZEL
Antwoorden: 1) Storteboom 2) Tolakker 3) BoerVeeartsDag 4) Yalellaan 5) Blonde d’ Aquitaines 6) Melkziekte 7) 
Veetelers 8) Charlotte 9) Varkens 10) Klompen 11) Kopenhagen 12) Snøvelzæk 
13) Lieke 

Horizontaal

1
Naar welk kippenslachthuis is in maart een

excursie geweest?

5
Welk koeienras is er beoordeeld bij de RVB in

Maurik?

7
Met welke vereniging werden er geiten

beoordeeld?

10
Met het schilderen van welk voorwerp

konden Veefokkers hun creativiteit kwijt?

11
Waar is een faculteit Diergeneeskunde

bezocht door de Veefokkers?

12
Welk versiersel werd elke ochtend aan een

nieuw persoon toebedeeld?

13
Hoe heet het varken dat buiten bij de

Tolakker loopt met haar biggen?

Verticaal

2 Hoe heet de onderwijsboerderij?

3 Welk evenement is er op 21 november?

4
In welke straat vind je veel

diergeneeskundestudenten?

6 Ander woord voor hypocalciëmie

8 Ter ere van welke koe is de WOB op 3 juni?

9
Aan scannen kun je wennen! Welke dieren

werden er gescand bij deze activiteit?

1 2 3

4

5

6

7

8

9 10

11

12

13

Horizontaal
1 Naar welk kippenslachthuis is in maart 
een excursie geweest?
5 Welk koeienras is er beoordeeld bij de 
RVB in Maurik?
7 Met welke vereniging werden er geiten 
beoordeeld?
10 Met het schilderen van welk voorwerp 
konden Veefokkers hun creativiteit kwijt?
11 Waar is een faculteit Diergeneeskunde
bezocht door de Veefokkers?
12 Welk versiersel werd elke ochtend aan 
een nieuw persoon toebedeeld?
13 Hoe heet het varken dat buiten bij de
Tolakker loopt met haar biggen?

Verticaal
2 Hoe heet de onderwijsboerderij?
3 Welk evenement is er op 21 november?
4 In welke straat vind je veel
diergeneeskundestudenten?
6 Ander woord voor hypocalciëmie
8 Ter ere van welke koe is de WOB op 3 
juni?
9 Aan scannen kun je wennen! Welke 
dieren werden er gescand bij deze activi-
teit?
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Erwin Hoogland
Laatst weer een artikel in de krant voorbij zien komen dat veel studenten 
stress ervaren. En dan niet alleen tijdens een tentamenperiode of tegen het 
einde van een deadline voor een scriptie of iets dergelijks, maar altijd en con-
tinue. Soms zelfs zoveel dat dat kan leiden tot slaapproblemen, depressieve 
gevoelens en medicijngebruik om die gevoelens weer te dempen.
Onderzoek van het Trimbos-instituut laat zien dat de hoofdoorzaak hiervan 
het hoge tempo van de prestatiegerichte maatschappij is waar we in leven.
Maar doe nu eens een stapje terug en stel jezelf de vraag, waarom eigenlijk? 
Waaróm probeer ik dat vermeende tempo van de maatschappij bij te hou-
den? En belangrijker, wáár wordt dat hoge tempo eigenlijk door bepaald?
Persoonlijk ben ik er van overtuigd dat je voor het overgrote merendeel     
namelijk zelf dat tempo bepaalt en dat dat start met je eigen keuzes.
Om hier wat meer grip op te krijgen zou je eens een lijstje kunnen maken 
van alle dingen die je zo doet op een dag, om daarna per onderdeel af te vin-
ken of dat echt belangrijk voor je is (belangrijk – niet belangrijk).
Als een onderdeel echt belangrijk is voor je, vink dan vervolgens af of je 
datgene nú moet doen of dat het ook op een later moment kan (urgent – niet 
urgent). Mijn voorspelling is dat praktisch iedereen heel veel tijd blijkt te 
besteden aan dingen die eigenlijk helemaal niet belangrijk zijn en dan ook 
nog allemaal nu en ad hoc (appjes, mailtjes).
Dat ging mij in het verleden net zo, maar sinds ik 
rücksichtslos alles heb geschrapt wat voor mij niet
 of minder belangrijk bleek én ik zoveel mogelijk 
probeer te plannen in plaats van ad hoc te
 reageren, heb ik het heerlijk rustig. Bijkomend 
voordeel is dat ik nu ook de tijd én de rust heb 
om de dingen die ik belangrijk vindt ook echt 
goed te doen. Dus ik zou zeggen, doe eens een
poging en beperk jezelf.

Erwin Hoogland
Eigenaar ‘Work the plan’

COLUMN
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Wil jij je talenten inzetten om de wereld in 2050 van genoeg voedsel te voorzien?  
En werk je graag mee om het leven van koeien en veehouders te verbeteren?

Dan zijn wij op zoek naar jou!

Werk jij binnenkort mee aan een 
beter leven voor koeien en veehouders?

Kijk voor meer informatie op 
CRV4all.nl

Benieuwd naar al 
onze vacatures?
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RVB-commissie
Janna Sipma
Jurre Alkemade
Marije Breteler 
Marijn van Wijk
Roelien Koekoek
Wieske Hazelaar

KHZH-commissie
Aaron Roordink
Beau van de Ven 
Marten Pool
Maud de Wit 
Sander Versluijs
Stella Steketee

Excursiecommissie
Alida Terwischa van 
Scheltinga
Annabel Boomaerts
Bram Rompelberg
Dirk van der Wielen
Joanie Bruggink
Jorg Schellens

Gezelliggeitcommissie
Ellen van Soest 
Linda Vreeswijk
Lorraine van den Berg 
Pascalle van Schie
Teun Kalis
Welmoed van der Windt

Varkenscommissie
Iris Thijssen
Roelien Koekoek
Sander Pelgröm 
Sanne Kearns
Wiep van Kimmenaede

Symposiumcommissie
Bert-Jan Wilbrink
Doortje Waasdorp
Elise Koornneef
Mees van der Kooij
Monique van der Wal
Romee Heideman

Koemissie
Abel de Wilde
Bart Veld 
Bram Rompelberg
Else Smelik 
Evelien Katerberg
Iris van Hemert

BoerVeeartsDag-     
commissie
Danie van der Tuuk
Isabelle Wakkers 
Lieke Braam 
Linda Vreeswijk
Rianne de Regt 
Rianne Kok
Rimmer Jansma
Sjoerdtje Venema

Pluimveecommissie
Elise Koornneef
Freke Verheijden
Joost de Bresser
Lisa van Vliet 
Martin van den Dikken-
berg 
Quinten Nijenhuis

Redactiecommissie
Emmelien Geurts 
Jolien ten Brinke
Jorg Schellens
Renske Riemersma 
Siem Ketelaars 
Stella Steenbergen

Rundementcommissie
Aaron Roordink
Bas Knoef
Daphne Reinders 
Erin Klein Baltink
Marit Wismeijer 
Mayke Timmerman

Kascommissie
Fokke Hindrik de Vries
Mees Jansma

COMMISSIE-OVERZICHT

Wil jij je talenten inzetten om de wereld in 2050 van genoeg voedsel te voorzien?  
En werk je graag mee om het leven van koeien en veehouders te verbeteren?

Dan zijn wij op zoek naar jou!

Werk jij binnenkort mee aan een 
beter leven voor koeien en veehouders?

Kijk voor meer informatie op 
CRV4all.nl

Benieuwd naar al 
onze vacatures?
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AFGESTUDEERDEN

RedactieledenRedactieleden
Emmelien	Geurts
Jolien	ten	Brinke
Jorg	Schellens
Renske	Riemersma
Siem	Ketelaars
Stella	Steenbergen

Kaft
Hans	Germeraad

Drukwerk
Linea	Recta

Adverteren
Voor	informatie	over	de	
mogelijkheden	tot	adver-
teren,	vragen	wij	u	om	
contact	op	te	nemen	via	
bestuur@veefokkers.com

Contact
Redactie	V.V.F.C.	“De	
Uithof”
Yalelaan	1
3584	CL	Utrecht
bestuur@veefokkers.com
www.veefokkers.com
Tel.:	030-2534694

Bestuur V.V.F.C. “De 
Uithof”
Voorzitter:	Jorg	Schellens
Vice-voorzitter:	Aaron	
Roordink
Secretaris:	Linda	Vreeswijk
Penningmeester:	Bram	
Rompelberg
Vice-penningmeester:	
Roelien	Koekoek
Lid-PR:	Elise	Koornneef

De	Koeieletters	is	een	
verenigingsblad	dat	4	maal	
per	jaar	verschijnt

Gedrukte	oplage:	350	st.
Online	oplage:	>1000	st.

De	redactie	draagt	geen	
verantwoording	over	de	
stukken	onder	auteurs-
naam.	
Opzegging	van	het	
abonnement	kan	door	
dit	telefonisch	of	per	mail	
door	te	geven.	Dit	kan	tot	1	
oktober.	

31e	jaargang,	juli	2024

Master LH, Track LH
Johan	de	Boer
Geertje	Heijkers
Fleur	Pardoel
Heleen	de	Wit
Marle	van	Haren	

Master LH, Track OH
Kim	Gerritsen

Master LH, Track BB
Lidewei de Boer
Hester Bloem

Master GD, Track GD
Romy Hubert
Rian Mennen

Nynke	Visser
Anna	Wiebing
Floor	Bouwmeester

Master GD, Track OZK
Eline Koster

Master Paard, Track Paard
Femke Boer
Maira Bocxe

Master Paard, Track BB
Anne Ruitenberg
Bo Bouwmeester

Colofon



Samenwerken 
aan resultaten 
die tellen

Samen met veehouders ga jij aan de slag met het optimaliseren van 

diergezondheid. Preventief als het kan, curatief als het moet. Zoetis staat 

je daarin bij. Met datatools voor betere beslissingen op basis van feiten, 

preventieve middelen zoals vaccins en antiparasitica om ziekte te voorkomen, 

diagnostische technologieën om gezondheidsproblemen vroegtijdig op te 

sporen en geneesmiddelen om dieren weer gezond te maken. Zo beschik jij 

over innovatieve oplossingen voor het verbeteren van diergezondheid. 

Samen werken we aan resultaten die tellen, vandaag en in de toekomst.

Zoetis B.V.
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com

© 2024 Zoetis B.V.
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